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Beste collega’s,  

In deze derde editie van Nieuws uit de beste plek delen we het laatste nieuws van de partners van de coalitie
Zeeuws-Vlaanderen: de beste plek om op te groeien. De afgelopen tijd zijn er weer veel mooie projecten gestart.
Deze editie spraken we Claudia Pielaat en wethouder Patricia van de Vijver van gemeente Sluis over de nieuwe
Voorschool. Na veel werk achter de schermen is het moment eindelijk daar: onze nieuwe website staat live! Hoe
die eruit ziet en wat daar allemaal op vinden is lees je verderop in deze nieuwsbrief. Ook blikken we terug op de
symposia die georganiseerd zijn door Passend Onderwijs Zeeuws-Vlaanderen. Tot slot vertelt wethouder René
Ruissen van gemeente Hulst meer over de samenwerking tussen jeugdhulp, opvang en onderwijs.

Met vriendelijke groet,
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Nieuws uit de beste plek

De Voorschool in Sluis: een sterke start voor alle peuters
De Voorschool in Sluis is een initiatief van de gemeente Sluis en Kinderopvang Zeeuws-Vlaanderen. Dit initiatief,
wat gezien kan worden als het vervolg van de pilots gratis kinderopvang en startgroepen van de afgelopen jaren,
is gericht op peuters (2-4 jaar) in gemeente Sluis. Zij krijgen een aanbod van 12 uur (3 dagdelen) gratis. De
kinderen die een VVE-indicatie hebben kunnen 16 uur gratis gebruik maken van de Voorschool. Of een kind zo'n
indicatie heeft wordt gesignaleerd door de JGZ. Nu wordt de helft van die 16 uur al vergoed. 

We spraken met Patricia van de Vijver (wethouder gemeente Sluis van o.a. onderwijs, kinderopvang en jeugdzorg)
en Claudia Pielaat (Beleidsmedewerker Onderwijs en kinderopvang gemeente Sluis) over dit initiatief.  

Wethouder Patricia van de Vijver legt uit: "De eerdere pilots hebben ons laten zien hoe
belangrijk dit soort initiatieven zijn. Het begon met het tegengaan van de uitstroom
naar België, maar het effect was veel breder: meer kansengelijkheid voor kinderen en
hogere arbeidsparticipatie bij ouders. Dat wilden we voortzetten. De gemeenteraad
steunt dit volledig en is bereid middelen vrij te maken." Beleidsmedewerker Claudia
Pielaat voegt toe: "De Voorschool past naadloos binnen ons beleid voor
Kindvoorzieningen. Het ondersteunt een soepele overgang naar de basisschool en
helpt om kinderen en ouders vroeg in beeld te krijgen. Dat maakt samenwerking met
bijvoorbeeld het primair onderwijs nog effectiever." Om deze ambities waar te maken
is het belangrijk dat het beleid zorgvuldig wordt uitgevoerd.

Een vervolg met ambitie

De implementatie van de Voorschool is niet zonder uitdagingen. Patricia legt uit: "De grootste uitdaging ligt bij
het rondkrijgen van de bemensing. Daarom hebben we gekozen voor een stapsgewijze aanpak, zodat
Kinderopvang Zeeuws-Vlaanderen de tijd heeft om dit goed te organiseren." 

Tegelijkertijd wordt het gebruik en de impact van de Voorschool nauwgezet gemonitord. Claudia licht toe: "We
starten in januari en houden vanaf het begin bij hoe alles verloopt. Na het eerste kwartaal evalueren we
bijvoorbeeld de toename van het aantal kinderen dat deelneemt, de ervaringen van de medewerkers, de
samenwerking met ouders en scholen, en de hulpvragen die binnenkomen. Zo kunnen we waar nodig bijsturen." 

Stapsgewijs bouwen en leren

“De Voorschool past naadloos binnen het gemeentebeleid. Het ondersteunt een soepele
overgang naar de basisschool en helpt om kinderen en ouders vroeg in beeld te krijgen.”

Patricia van de Vijver
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Een belangrijk doel van de Voorschool is om zoveel mogelijk kinderen gelijke start te
geven door deel te laten nemen aan voor- en vroegschoolse educatie. Daarnaast
verlaagt het ook de drempel voor ouders om vragen te stellen of ondersteuning te
zoeken. Patricia: "We willen juist ook de gezinnen bereiken die extra hulp nodig hebben.
Door vroeg contact met ouders te leggen, hopen we preventief te kunnen werken en
zwaardere zorg in de toekomst te voorkomen." Dit sluit aan bij de lessen uit eerdere
pilots, waarin bleek dat vroeg signaleren en samenwerken met ouders cruciaal zijn om
kinderen een goede start te geven. 

Hoewel elke Zeeuws-Vlaamse gemeente haar aanpak heeft, hebben ze een gezamenlijk doel, blijven ervaringen
gedeeld worden en wordt er gezamenlijk gewerkt aan de versterking van de regio. Patricia benadrukt: "We
hebben altijd nauw samengewerkt en blijven dat doen. Hoewel onze aanpak verschilt, hebben we dezelfde
achterliggende gedachte: gelijke kansen voor kinderen en ondersteuning voor ouders." 

Ook voor de toekomst blijft deze samenwerking belangrijk. Patricia legt uit: "Dit project loopt tot 2027, omdat we
tegen die tijd verwachten dat de regering een besluit heeft genomen over gratis kinderopvang. Als dat alleen
voor werkende ouders geldt, moeten wij ons beleid opnieuw vormgeven en financieel onderbouwen, waarbij we
de lessen van de afgelopen jaren meenemen." Claudia vult aan: "De andere gemeenten werken elk hun eigen
vorm van Voorschool uit, maar het gezamenlijke doel blijft hetzelfde. We trekken samen op in de regio en delen
kennis en ervaringen." 

Samenwerking met Hulst en Terneuzen

"De andere gemeenten werken elk hun eigen vorm van Voorschool uit, maar het gezamenlijke
doel blijft hetzelfde. We trekken samen op in de regio en delen kennis en ervaringen." 

Vroeg signaleren

De samenwerking is bovendien essentieel in de gesprekken met het Rijk. Patricia: "De pilot is voortgekomen uit
de Regiodeal, en ook hierin blijven we gezamenlijk optrekken. We leggen het op onze eigen manier beleidsmatig
vast, maar lopen tegen dezelfde uitdagingen aan. Samen blijven we richting Den Haag lobbyen om beleid te
creëren dat aansluit bij de behoeften van onze regio." Deze gezamenlijke aanpak versterkt de positie van
Zeeuws-Vlaanderen en biedt een solide basis voor de toekomst van kindvoorzieningen in de regio. Met de
Voorschool bouwen we in Sluis én de regio aan een toekomst waarin elk kind de beste kansen krijgt om zich te
ontwikkelen. 

Lobbyen in Den Haag

De nieuwe website van De beste plek is live!
Met trots presenteren we de gloednieuwe website van De beste plek. Op zvldebesteplek.nl vind je alle informatie
over onze samenwerking. Je kunt er lezen over onze projecten, onze partners en het laatste nieuws. Ook hebben
we een verdiepingspagina waar je interessante artikelen, podcasts, interviews en video’s kunt lezen en bekijken. 

Claudia Pielaat

http://www.zvldebesteplek.nl/


In september en november zijn er drie mini-symposia in de Zeeuws-Vlaamse gemeenten Hulst, Sluis en
Terneuzen georganiseerd. Deze bijeenkomsten brachten professionals uit diverse sectoren samen om te werken
aan betere samenwerking en ondersteuning voor kinderen en jongeren in onze regio.

Samen bouwen aan mentale veerkracht en balans van kinderen

Tijdens de symposia stonden drie thema’s centraal:
Het versterken van het vangnet rondom kinderen, met een focus op samenwerking en vertrouwen tussen alle
betrokkenen.
Het doorbreken van schotten tussen disciplines en organisaties, om zo maatwerk mogelijk te maken en
kinderen te helpen in hun eigen context.
Innovatieve oplossingen vinden voor complexe vraagstukken, zoals passend onderwijs en ondersteuning
voor kinderen met specifieke behoeften.

De sessies benadrukten niet alleen de uitdagingen, zoals beperkte middelen en versnipperde financiering, maar
boden ook praktische oplossingen. Denk aan het normaliseren van gedrag zonder direct te labelen, het
versterken van pedagogische kennis, en het creëren van fysieke en mentale ruimte voor samenwerking.
Met de opgedane inzichten kunnen we de volgende stappen zetten naar een integrale aanpak, waarin elk kind de
ondersteuning krijgt die het nodig heeft. Samen maken we Zeeuws-Vlaanderen de beste plek om op te groeien.

“Het was mooi om te zien dat er een goede mix was tussen kinderopvang, onderwijs en
jeugdhulp. Hierdoor was er een variëteit aan meningen, gedachten en dromen.”

Nieuws uit de beste plek
Editie 3 | December 2024

Partner in de kijker: Gemeente Hulst
Iedere nieuwsbrief willen we jullie graag voorstellen aan een partij uit de coalitie. Deze keer is dat gemeente
Hulst. René Ruissen is wethouder bij gemeente Hulst. In zijn portefeuille heeft hij onder andere GGD, welzijn & zorg
en jeugdzorg. We spraken René over de samenwerking tussen onderwijs, opvang en jeugdhulp.

René Ruissen

"Door middel van het verstevigen van de pedagogische basis rondom kind en gezin
realiseren we voor het gezin en daarmee het kind de mogelijkheid om op een
laagdrempelige (liefst drempelvrije) wijze kennis en kunde rondom opvoeden en
opgroeien beschikbaar te maken. Zoals aangegeven doen we dat door gezamenlijk
verschillende functies/disciplines beschikbaar te maken: de pedagoog in de school;
de jeugdwerker in het (vo-)onderwijs; een kader op OJA (voorheen onderwijs-/zorg-
arrangementen genoemd) en bijbehorende leertafels waarin complexe casuïstiek
wordt besproken; feitelijke OJA-oplossingen. Maar ook een intern  begeleider in de
kinderopvang en intensieve samenwerking tussen de jeugdgezondheidszorg en de
kinderopvang en/of het po-onderwijs. Op een iets grotere schaal wordt in Zeeuws-
Vlaanderen ook samengewerkt in het kader van Kansrijke Start."

Hoe wordt de pedagogische basis rondom kind en gezin versterkt?



News Alerts
Voorschool voor peuters in Terneuzen

Goed nieuws voor ouders in de gemeente Terneuzen! Vanaf 1 juli 2025 krijgen peuters van 2,5 tot 4 jaar gratis
voorschoolse educatie. Dit initiatief is een belangrijke stap in het bieden van gelijke kansen voor alle kinderen,
ongeacht hun achtergrond. Met één ochtend per week krijgen kinderen de kans om zich te ontwikkelen op sociaal, taal-
en rekengebied. Voor peuters die extra aandacht nodig hebben, is er de mogelijkheid voor een tweede ochtend. Dit
zorgt voor een soepele overgang naar de basisschool en legt een sterke basis voor hun verdere ontwikkeling.

Fijne kerstdagen 
en een gelukkig 2025!

Intentieverklaring Campus Terneuzen

Op 12 november zetten de gemeente Terneuzen,
Stichting Voortgezet Onderwijs Zeeuws-Vlaanderen,

stichting Ozeo, Scalda, en Stichting Centrum voor Top
Techniek gezamenlijk hun handtekening onder een

intentieverklaring voor de ontwikkeling van een nieuwe
onderwijscampus. Met deze verklaring bevestigen de

organisaties hun samenwerking om Campus Terneuzen
op locatie Vliegende Vaart te realiseren.

"De jeugdzorg kan een complementaire factor zijn in de totale ontwikkeling van een kind. Iedere discipline
(onderwijs/kinderopvang/jeugdhulp) heeft zijn eigen opdracht, maar voor het optimale resultaat voor het kind
en het gezin is afstemming en samenwerking onmisbaar voor het bieden van de optimale ontwikkelingskansen
aan ieder kind."

Hoe ziet u de rol van jeugdzorg in de samenwerking tussen kinderopvang en onderwijs?

"Puur en alleen het hoge percentage gebruik van jeugdhulp geeft niets aan zonder de context ervan. Het lastige
is dat momenteel veel jeugdhulp (persoonsgebonden geïndiceerde jeugdhulp) ingezet wordt op de meer
'eenvoudige' opvoed- en opgroeiondersteuning en veelal op het individu gericht is. Een groot deel van het
budget gaat daarnaartoe; dit is ongewenst. Er moet in samenwerking met de verschillende partijen worden
gekomen tot andere, meer groepsgerichte en beschikkingsvrije ondersteuning. Voor de jeugdhulp staat de term
'normaliseren' centraal. In Zeeland wordt momenteel een aanbesteding op nieuwe contracten met
jeugdhulpaanbieders gerealiseerd met ingang van 2026. Centraal hierin staat het normaliseren en de beweging
naar voren (terugdringen van persoonsgebonden indicaties en afschalen). Daarnaast zijn er op regionaal niveau
de eerdergenoemde oplossingen en inzet. Deze zullen wellicht nog verder worden uitgebreid."

Uit recent gepubliceerde CBS-cijfers blijkt dat in Zeeland relatief het meest gebruik gemaakt wordt van
jeugdzorg. Hoe kunnen we bijdragen aan ontwikkelkansen zodat dit aantal vermindert?

"Allereerst het gegeven dat al gedurende een aantal jaren de partijen kinderopvang, po, vo, so en gemeenten met
elkaar op zowel bestuurlijk als operationeel niveau overleg voeren en ontwikkelingen in gang zetten. De coalitie
van 'De beste plek' staat ook voor de wettelijk verplichte OOGO-overleggen, Lokaal Educatieve Agenda en
Regionaal Educatieve Agenda. Dit opent de weg om feitelijk ook intensief te gaan samenwerken op gezamenlijke
thema's. Daarnaast betekent het ook meewerken aan een thema waarin je zelf niet een bepalende rol hebt, maar
wel wil delen voor de gezamenlijke verantwoordelijkheid."

Wat kunnen andere gemeenten leren van de aanpak in Zeeuws-Vlaanderen als het gaat om het
verbinden van opvang, onderwijs en jeugdzorg?

Brugfunctionarissen op basisscholen

Elevantio, aan-z en Stichting Hulst voor Elkaar slaan de
handen ineen. Door extra inzet van vaste

brugfunctionarissen op 9 scholen krijgen gezinnen
vroegtijdig advies en/of hulp bij vragen en zorgen die

niet direct met het onderwijs te maken hebben. Zij
verbinden school en ouders/verzorgers. Hierdoor

kunnen de medewerkers op de scholen zich nog beter
op hun kerntaak richten en kunnen leerlingen zich beter

ontwikkelen én beter leren. 


